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Ing. Kamila Kolenyáková
Hynaisova 10

779 11 Olomouc V Olomouci dne 15. 3. 2023

Věc: Povolení kácení stromu VRBA na ul. Rooseveltova 82, Olomouc

Vážená Ing. Kolenyáková,

Jsme společenství vlastníků ul. Rooseveltova 80, 82, Olomouc, 779 00.

Obracíme se na Vás s prosbou a žádáme o povolení skácení stromu VRBA, který je v těsné
blízkosti našeho panelového domu u vchodu Rooseveltova 82 a to z důvodů:

- Strom vrba je pouhých 5 m od domu. Byl zasazen před několika lety bez povolení a
tedy bez vazby na koncepci zelené výstavby ve městě Olomouc

- Zastínění přilehlých místností bytů, vrba zasahuje již do výše 4. poschodí

- V bytech je stín, neprosvítí sluneční paprsky je vlhko a tudíž může vzniknout i plíseň

- V těsné blízkosti domu jsou rozrostlé větve vrby, ty následně opadávají, znečišťují a
poškozují rámy oken domu

- Z důvodu rozvětveného stromu nelze pořádně větrat a rovněž padá listí i do bytů.
Větvičky jsou velmi křehké a při silnějším větru znečišťují okolí našeho domu

- Je to orientační bod pro ptáky či hmyz, kteří nachází útočiště v dutinách stromu

- Strom se každým rokem velmi rychle rozrůstá, jak do šířky i výšky

- Kořeny v průběhu let zvětšují svůj průměr

- Nedoporučuje se v blízkosti obydlí
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Ing. Kamila Kolenyáková
Hynaisova 10

779 11 Olomouc V Olomouci dne 15. 3. 2023

Věc: Povolení kácení stromu VR BA na ul. R ooseveltova 82, Olomouc

Vážená Ing. Kolenyáková,

J sme společenství vlastníků ul. R ooseveltova 80, 82, Olomouc, 779 00.

Obracíme se na Vás s prosbou a žádáme o povolení skácení stromu VR BA, který je v těsné 
blízkosti našeho panelového domu u vchodu R ooseveltova 82 a to z důvodů:

- S trom vrba je pouhých 5 m od domu. Byl zasazen před několika lety bez povolení a 
tedy bez vazby na koncepci zelené výstavby ve městě Olomouc

- Zastínění přilehlých místností bytů, vrba zasahuje již do výše 4. poschodí

- V bytech je stín, neprosvítí sluneční paprsky je vlhko a tudíž může vzniknout i plíseň

- V těsné blízkosti domu jsou rozrostlé větve vrby, ty následně opadávají, znečišťují a 
poškozují rámy oken domu

- Z důvodu rozvětveného stromu nelze pořádně větrat a rovněž padá listí i do bytů. 
Větvičky jsou velmi křehké a při silnějším větru znečišťují okolí našeho domu

- J e to orientační bod pro ptáky či hmyz, kteří nachází útočiště v dutinách stromu

- S trom se každým rokem velmi rychle rozrůstá, jak do šířky i výšky

- Kořeny v průběhu let zvětšují svůj průměr

- Nedoporučuje se v blízkosti obydlí
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- Strom VRBA má silný kořenový systém, kořeny rostou agresivně. Vtáhnou se do
trhlin, ničí vše co jim stojí v cestě. Tím pádem může být vážně poškozena jak
kanalizace tak i vodní potrubí, případně se kořeny dostávají do praskliny domu

- Chtěli bychom žít v čistém, zdravém prostředí a sluncem prohřátých bytech v tom
nám brání, stíní strom VRBA

- Společenství vlastníků provedla rekonstrukci domu v hodnotě 5 miliónů Kč.

Náklady jsme uhradili z našich finančních prostředků a nyní hrozí nemalé poškození
našeho domu, přičemž vzniklé náklady půjdou opět na vrub našeho rozpočtu

- Tímto se chceme riziku vzniku případných škod na našem domu vyvarovat

Uvědomujeme si, že potřebujeme stromy v naší blízkosti, ale ne na úkon zdraví nás uživatelů
bytů a životního prostředí kolem nás. V okolí našeho domu je 17 listnatých stromů a 3 ks

jehličnatých stromů. Výše uvedenou záležitost řešíme s pracovníky Magistrátu města
Olomouc od roku 2020 doposud.

Např. písemné vyjádření pracovnice Ing. Stelgerové, dopis ze dne 15. 2. 2021 cituji:
„to, že je v blízkém okolí jak uvádíte 17 ks listnatých stromů a 3 ks jehličnatých stromů,
neznamená, že dojde k vykácení vámi požadovaného zdravého stromu/'

Z dopisů vyplývá, že za každou cenu musí zdraví strom VRBA zůstat i přesto, že může
z dlouhodobého horizontu způsobit velké škody na našem majetku, ale i zdraví.

Proto se ptám jakou hodnotu, dle zaměstnanců Magistrátu, má zdraví obyvatel domu ve
spojení se škodami na majetku v dlouhodobém výhledu?
Do jaké míry převáží dlouhodobé důsledky ponechání tohoto stromu, oproti jeho výrazně
nižším pozitivům z něj plynoucích?

Žádáme Vás o zvážení výše uvedené žádosti a děkujeme za kladné vyřízení

Petici sestavili členové výboru SVJ

ul. Rooseveltova 80, 82,

779 00 Olomouc, Nové Sady.

- S trom VR BA má silný kořenový systém, kořeny rostou agresivně. Vtáhnou se do 
trhlin, ničí vše co jim stojí v cestě. Tím pádem může být vážně poškozena jak 

kanalizace tak i vodní potrubí, případně se kořeny dostávají do praskliny domu

- Chtěli bychom žít v čistém, zdravém prostředí a sluncem prohřátých bytech v tom 
nám brání, stíní strom VR BA

- S polečenství vlastníků provedla rekonstrukci domu v hodnotě 5 miliónů Kč. 
Náklady jsme uhradili z našich finančních prostředků a nyní hrozí nemalé poškození 
našeho domu, přičemž vzniklé náklady půjdou opět na vrub našeho rozpočtu

- Tímto se chceme riziku vzniku případných škod na našem domu vyvarovat

Uvědomujeme si, že potřebujeme stromy v naší blízkosti, ale ne na úkon zdraví nás uživatelů 
bytů a životního prostředí kolem nás. V  okolí našeho domu je 17 listnatých stromů a 3 ks 
jehličnatých stromů. Výše uvedenou záležitost řešíme s pracovníky Magistrátu města 

Olomouc od roku 2020 doposud.

Např. písemné vyjádření pracovnice Ing. S telgerové, dopis ze dne 15. 2. 2021 cituji: 
„to, že je v blízkém okolí jak uvádíte 17 ks listnatých stromů a 3 ks jehličnatých stromů, 
neznamená, že dojde k vykácení vámi požadovaného zdravého stromu/'

Z dopisů vyplývá, že za každou cenu musí zdraví strom VR BA zůstat i přesto, že může 
z dlouhodobého horizontu způsobit velké škody na našem majetku, ale i zdraví.

Proto se ptám jakou hodnotu, dle zaměstnanců Magistrátu, má zdraví obyvatel domu ve 
spojení se škodami na majetku v dlouhodobém výhledu?
Do jaké míry převáží dlouhodobé důsledky ponechání tohoto stromu, oproti jeho výrazně 
nižším pozitivům z něj plynoucích?

Žádáme Vás o zvážení výše uvedené žádosti a děkujeme za kladné vyřízení

Petici sestavili členové výboru S VJ  
ul. R ooseveltova 80, 82,

779 00 Olomouc, Nové S ady.



Petiční výbor:

Předseda:  

Členové výboru:    

Budova, č.p. 564, 565

IČO: 05175038

Kontaktní adresa:

S polečenství vlastníků 
Předseda   
R ooseveltova 82

779 00 Olomouc

Přílohy: Podpisový arch k petici


